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“Fa temps que hem deixat de ser
el pati del darrere de Barcelona,
i amb aquest congrés hem rea-
firmat aquesta idea”. Són pa-
raules de Conxita Sánchez, pre-
sidenta del Centre d’Estudis Co-
marcals del Baix Llobregat
(CECBLL), en referència al con-
grés El Baix Llobregat a Debat,
que va tenir lloc a Sant Feliu els
dies 8 i 9 de juliol. 

El congrés va servir per posar
en comú les conclusions dels
debats sobre diferents àmbits
de la comarca que s’han celebrat
els últims mesos a diferents mu-
nicipis. Ha estat un exercici de
“diagnosi i anàlisi”, un espai “per
reflexionar i debatre” i una “opor-

tunitat per dissenyar en comú ob-
jectius estratègics pels reptes”
que afronta la comarca, segons
expliquen els organitzadors de
l’esdeveniment. Sánchez, però, va
més enllà, i qualifica el congrés
com “la culminació d’un procés
d’autoestima al Baix Llobregat”. 

ZONA AMB “POTENCIALITATS”
El congrés va reunir diversos ex-
perts que van reflexionar al vol-
tant del passat, present i futur de
la comarca. En una de les po-
nències, el politòleg Quim Brugué
va destacar que el Baix Llobregat
“és un territori complex i amb
moltes potencialitats”. Una rea-
litat, tal com recorda Sánchez,
que no ha estat sempre així. “Als
anys 70 la comarca estava total-
ment desestructurada”, afirma la
presidenta del CECBLL, que des-
taca la “gran feina” per “cosir el

territori” que van fer els ajunta-
ments democràtics de la mà del
teixit associatiu. És justament
aquesta “visió col·lectiva” que va
impulsar el Baix la que ha de
guiar el seu futur, reflexiona Sán-
chez. “El Baix Llobregat és una
comarca multicèntrica sense una
capitalitat clara”, un aspecte que,
lluny de ser un handicap, li apor-
ta “força i caràcter”, afegeix. 

MARCA ‘BAIX LLOBREGAT’
Una altra de les conclusions del
congrés és que cal crear una
“marca Baix Llobregat” per fer
més atractiu el territori i convi-
dar “la gent de Barcelona” perquè
visiti “la comarca del 10%” –en
referència al fet que el Baix aple-
ga el 10% de la població catala-
na i produeix també el 10% del
PIB català– i la “columna verte-
bral de l’àrea metropolitana”.

La fi del ‘pati del darrere’
» La comarca reflexiona sobre els seus reptes de futur en el congrés El Baix Llobregat a Debat
» La trobada conclou que cal impulsar, entre altres, una marca comarcal per atraure visitants

Francisco J. Rodríguez
BAIX LLOBREGAT

PRESENTACIÓ4L’alcaldessa de
Barcelona i presidenta de l’Àrea
Metropolitana de Barcelona
(AMB), Ada Colau, va ser l’en-
carregada d’obrir el congrés
amb una ponència on va des-
tacar la importància de la co-
marca en l’àmbit metropolità. 

En aquesta línia, Colau va
posar molt d’èmfasi en la ne-
cessitat d’una relació de coo-
peració entre la capital catala-
na i el Baix. “Barcelona exerceix
amb gran sentit de la respon-
sabilitat el seu paper de capital
metropolitana”, va afirmar Co-
lau, que va afegir, tanmateix,
que “mai l’exercirà des de l’a-

rrogància”, sinó “amb voluntat
de donar a conèixer la poten-
cialitat dels seus veïns”. A més,
segons va reconèixer, “Barce-
lona té moltes coses bones a
aprendre del Baix Llobregat”,
un aliat al qual “cal tractar en
igualtat de condicions”. “Hem
de cooperar més”, va afirmar.

Finalment, Colau va destacar
el que considera el valor més im-
portant de la comarca, “la seva
gent lluitadora, amb una llar-
guíssima tradició associativa i un
paper fonamental en el futur
metropolità”. I és que, com va
dir la batllessa, el Baix “ja no és
el pati del darrere de Barcelona”.  

Colau: “Cal tractar el Baix 
en igualtat de condicions”

Intervenció inaugural d’Ada Colau (a dalt) i presentació de les conclusions del congrés de la mà de Conxita Sánchez (a sota). Fotos: El Baix Llobregat a Debat i AMB
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Actualitat a la xarxa

#Atemptats

@mvila1968: Què està passant al món?
Una altra vegada Alemanya ha estat colpe-
jada pels atemptats. Solidaritat amb el
poble alemany! Això no té cap raó de ser.

Un diari plural

per @ModernetdeMerda   

4Rivera, l’home

Tenim Albert Rivera molt tovet. Es
troba en un moment complicat de
la seva dilatada vida de sensatesa
política. I això s'ha d'aprofitar. El
que no ens podem permetre és no
treure profit de l'explosió de bi-
polarisme que ha protagonitzat el
lideríssim de Ciutadans aquests úl-
tims dies. S'hi ha de parlar i s'ha
de fer immediatament, abans que
sigui massa tard.

Fa unes setmanes, l'estrella
d'Orient de la nova dreta espa-
nyola, el far que guia els vaixells
responsables, l'oracle de la mo-
deració nacionalista, va fer un se-
guit de promeses en plena cam-
panya electoral. Unes promeses
que finalment van quedar en
això, en promeses. 

Eren aquelles afirmacions
grandiloqüents en què es parla-
va de renovació, de no ser la
crossa del PP, de no entrar en un
govern de Mariano Rajoy, de no
facilitar-li tampoc la investidura,
de fer totes les reformes que cal-
guessin per capgirar el país. Eren
promeses que ja havíem sentit
uns mesos abans, durant les
eleccions del 20D, però amb for-
mulacions diferents. Aquelles

que asseguraven que no es pac-
taria amb el PSOE, que amb
l'esquerra del bipartidisme no es
podia formar govern, que serien
implacables amb la corrupció, i
totes aquelles meravelles.

El cas és que Albert Rivera ha
triturat pràcticament tot el que
ha promès, i ho ha fet amb una
rapidesa admirable. Mai ningú,
ni tan sols la casta més apoltro-
nada, havia dilapidat la seva pa-
raula amb tanta lleugeresa. S'ha
contradit en tot el que ha pogut,
ha fet el revés del que deia que fa-
ria, ha actuat com mai havia
predit actuar. I encara som a l'i-
nici del seu llegat, tot just acabem
de començar.

Per això és tan important
que els líders polítics de l'inde-
pendentisme aprofitin aquest
context fabulós per parlar-hi, i
que no esperin a demà per fer-
ho. És el moment perfecte per
desencallar el procés. 

Teníem el gran deslloriga-
dor del conflicte al costat i, oh
cecs, no volíem veure-ho. Ràpid.
Que corrin a parlar amb l'Albert
i que li donin un copet a l'esque-
na, que li parlin amb tendresa.

Que el tractin bé, que és l'únic que
demana. Que li proposin algun
càrrec que hagi quedat pendent,
o una presidència de la repúbli-
ca. Que li assegurin unes hores al
mes de televisió en directe, o
més portades a la premsa estatal. 

Que facin el que creguin opor-
tú, però que vagin a parlar-hi
amb qualsevol oferta mínima-
ment decent. I ja ho tindrem fet.

Ni RUI, ni DUI, ni 11S, ni res.
Si es fan les gestions que s'han de
fer i Rivera acaba incomplint la
seva enèsima base electoral, po-
sicionant-se fins i tot a favor del
procés, l'independentisme po-
dria aconseguir una majoria ab-
solutíssima històrica. 

Amb la suma dels 25 escons de
Ciutadans, el Parlament podria te-
nir de sobte un 72% dels seus di-
putats favorables al nou estat.
Molt més que els famosos 2/3 del
total que de vegades se solen re-
clamar. Amb aquestes xifres, la
desconnexió definitiva seria ja
un fet, una realitat.

Què, ens hi posem, o preferim
esperar 300 anys més que apare-
gui un nou Albert Rivera salvador
que coroni el procés?

4Els morts que passen per vius
per Jordi Lleal 

Ha esclatat la notícia que hi ha
un munt de morts que conti-
nuen cobrant la pensió, i no
uns mesos mentre s’esclareix o
tramita la documentació de la
defunció, sinó anys! Es comp-
tabilitzen unes 30.000 perso-
nes mortes amb un import
mensual de 25,3 milions d’eu-
ros cobrats il·legalment. Quan
algú expira, no hi ha un met-
ge que en certifica la mort? Se
suposa que el metge ho co-
munica a la S.S. Les funeràries,
quan fan l’enterrament i/o la
incineració no han de posar la
informació del succés, a dis-
posició d’un organisme per
actualitzar el cens? No és ob-
ligat que cada cert temps, qui
cobra la pensió s’hagi de pre-
sentar en persona a l’oficina
corresponent per donar fe de
vida? La gent més gran de 85
anys es fa difícil que vagin a l’o-
ficina a donar fe de vida, però
van al metge més sovint que

ningú. Per tant, quan els visi-
ten la poden donar. El mateix
amb els que estan ingressats a
una residència, que pot passar
mensualment l’informe o el
dia que es mor algú. Els nota-
ris intervenen a l’hora de fer
efectiu el testament. També
poden passar la informació a
INSS. Si això es fa, difícilment
hi pot haver morts que passin
per vius, a no ser que hi hagi
conxorxa amb el funcionari
de torn. Tot plegat, no és res
més que la constatació que
l’estat espanyol està en plena
deriva pel desgavell i no saber
organitzar la informació entre
els diferents organismes de
l’administració central com el
INE i la INSS, per tenir un re-
gistre únic dels ciutadans que
han traspassat. Estem en una
societat en què els morts pas-
sen per vius, i els vius que
haurien de saber organitzar
els tràmits, semblen morts.

Un diari participatiu

#Dictadura

@Cierzo_bardener: Centenares de
miltares (y quizas otros detenidos por el
golpe) estan siendo torturados, violados y
desnutridos tras ser detenidos en Turquia.

#Presidenta

@apereirasole: La clara victòria (més de
7%) de Conesa té dues lectures clares:
l'ambigüitat no té lloc al procés, tampoc
entre la militància del PDC.
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Un diari obert

La presència de senglars a Barcelona
és causa d’alarma i debat. La gran pro-
liferació d'aquests porcs comporta
conseqüències negatives sobre con-
reus, boscs i urbs si una criatura pa-
tís un atac. 

Així doncs, molts xerrameques
dels mitjans en proposen la causa i en
busquen la solució, però des de ciu-
tat ben pocs en treuen l’aigua clara.
La veritat és que Catalunya pateix
una població de senglars molt supe-
rior a la de fa un segle, és a dir, la in-
vasió dels senglars no és un tema d’a-
quest estiu del 2016. L’explicació a tal
fet presenta múltiples causes que
ens permeten albirar la solució. A
partir del segle XVIII, les millores tec-
nològiques de la Revolució Industrial
permeteren elevar la producció d'a-
liments i la reducció de malalties, en
conseqüència la població catalana
va augmentar ràpidament. Allò va te-

nir tres efectes que feren proliferar els
senglars pel nostre territori. El primer
l'augment de ramaderia per aportar
més aliments a la població creixent i
l'extinció gradual del llop com a de-
predador dels ramats. Per desgràcia
aquest animal també esdevenia el de-
predador natural dels senglars i per
tant, a menys llops més senglars. El
segon fet ha estat la globalització de
les urbs i la disminució del nombre
de caçadors amb elles, i a menys ca-
çadors més senglars. I el tercer i úl-
tim efecte ha estat l'abandonament
progressiu de molts camps agrícoles
que amb el temps han derivat en bos-
cos, i a més bosc més senglars. En de-
finitiva, amb pocs caçadors, molt
bosc i cap llop tenim cada dia més
porcs passejant pel món urbà. Sa-
bent, això que l’administració hi posi
solució. En altre cas, i si el bosc és de
tots, caça la teva part.

4Senglars a Barcelona
per David Rabadà

4Assassins, bandera
per Joan Granollacs

ASSASSINS. Aquesta setmana, la
mateixa en la qual l’Ajuntament de Bar-
celona (felicitats, Jaume Asens!) ha ra-
tificat el tancament de la vergonyosa
Llibreria Europa de Gràcia, l’Audièn-
cia de València ha ordenat retornar tot
un seguit d’objectes de propaganda
nazi que havien estat confiscats fa
anys a un dels condemnats per l’as-
sassinat de Guillem Agulló. 

Resulta difícil descriure el fàstic que
provoca que aquestes proves de con-
vicció, en comptes de ser destruïdes, si-
guin retornades a un delinqüent con-
demnat per portar a la pràctica fins a
la mort l’ideari feixista. Entretant, el
mateix Consell General del Poder Ju-
dicial que va apartar dos anys de la car-
rera judicial el jutge Vidal per pensar
diferent, donava el vistiplau a la rein-
corporació del (manifestament) de-
linqüent Daniel de Alfonso a l’Au-
diència de Barcelona, i el Borbó Felip
VI ens donava lliçons d’independència
del poder judicial des de l’Escola i al

costat del president Puigdemont. De
pandereta.

BANDERA. Durant mesos els hem
sentit sacsar la bandera del referèndum.
Es tractava, naturalment, de marejar la
perdiu. Tan aviat com han pogut l’han
desat al calaix. Tots els cinc aspirants a
dirigir Podemos a Catalunya es mani-
festaven el cap de setmana passat en
contra d’un Referèndum que convoqui
el Parlament si no és acordat amb Es-
panya, és a dir, que només defensen un
referèndum si és segur que no es farà
mai. Fins aquí hem arribat: ara toca ob-
lidar els lideratges dels Comuns i centrar-
se en la gent que comparteix un ideal de
canvi sincer. A hores d’ara ja sabem que
els qui van al davant, conservadors de
mena, només aspiren a blindar l’statu
quo. Explicar la proposta d’una Repú-
blica Catalana inclusiva i potent i posar-
la a votació: i quan arribi la policia es-
panyola, que Ada Colau, Xavier Domè-
nech i Joan Coscubiela la defensin.

#AmazonAlPrat

@portadasinrazon: Amazon en El Prat.
Esto es vender humo, como lo de las em-
presas en Catalunya por el tema inde-
pendencia... 

#PassatMariner

@jrmoleroyll: El castell de Castellde-
fels preparant-se per rebre els pirates i
el seu desembarcament durant les
Festes del Mar.

#GavaSAD

@havokcfgava: L'Assemblea de socis del
Gavà ha decidit per 21 vots a 16 que el
club es transformi en Societat Anònima
Esportiva.

Opinió en 140 caràcters
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L’alcaldessa, Candela López, va
participar fa un parell de setma-
nes en la primera taula de treball
per abordar la problemàtica del
top manta, un fenomen que ha
crescut en els últims mesos a Cas-
telldefels. López va estar acom-
panyada d’Ada Colau, alcaldes-
sa de Barcelona, i els batlles de
Roses, Salou i la veïna Sitges, cinc
municipis turístics que ara han
fet front comú, conjuntament
amb la Delegació del govern es-
panyol, el Síndic de Greuges i la
Generalitat, per buscar solucions
al top manta.

Els alcaldes van coincidir a
opinar que “la solució a la pro-
blemàtica no pot venir donada en
cap cas per l’actuació d’un sol
municipi”, una afirmació que
Colau va verbalitzar amb la fra-

se “els ajuntaments hem parlat
amb una sola veu”. Els batlles
també van constatar que “no hi
ha una solució màgica i imme-
diata” i van apostar per dissenyar
accions conjuntes i “efectives”. 

Rafael Ribó, Síndic de Greu-
ges, va insistir que “cal seguir tre-
ballant en una intervenció més
important en origen”, i va mos-
trar la plena disponibilitat a “tre-
ballar de forma coordinada” per

evitar que aquest fenomen es
desplaci d’un lloc a un altre. 

Pocs dies després d’aquesta
reunió, la policia local va man-
tenir una trobada amb altres
cossos policials per tractar la
problemàtica, analitzar com tre-
ballar la investigació per detec-
tar els punts de distribució més
importants a Catalunya i com-
partir informació per actuar de
manera conjunta. 

Una imatge de la reunió per evitar la venda ambulant il·legal. Foto: Ajuntament

La ciutat participa en la taula
conjunta contra el top manta

» Municipis afectats, Estat i Govern acorden actuar coordinadament
» Els alcaldes coincideixen a dir que “no hi ha una solució màgica”

Clavells per condemnar 
el cop d’estat del 1936

MEMÒRIA4El so d’una alarma
antiaèria va ser l’inici de l’acte del
passat dia 18 en record de l’alça-
ment militar del 1936 que va
portar l’estat a una guerra civil
que va esborrar del mapa la Se-
gona República. Castelldefels es
va sumar així als diversos actes en
record i condemna del cop d’es-
tat feixista, amb un acte davant
de l’Ajuntament on els partici-
pants van portar clavells per re-
cordar les víctimes de la guerra. 

L’esdeveniment va ser con-
duït per l’historiador Alfonso
López i va comptar amb una
breu ressenya històrica a càrrec
de Jaume Tous, historiador del

Grup de Recerques Històriques
de Castelldefels (GREHIC). 

A continuació es va procedir
a llegir el manifest en contra de
l’alçament, de la mà d’una pan-
carta que resava ‘18 de juliol, mai
més’. Els encarregats de llegir el
manifest van ser els portaveus
dels partits que formen part de
l’equip de govern: l’alcaldessa,
Candela López; Maria Miranda,
del PSC; Antoni Casas, d’ERC, i
Alejandro Company, de Sí que es
Pot. Aquest manifest es va llegir
al Ple del passat dia 21 mitjan-
çant una moció de condemna
del 18 de juliol del 36, que es va
acabar aprovant. 

El consistori tanca l’empresa
Castelldefels Projeccions

ECONOMIA4El consistori va
decretar el tancament de l’em-
presa municipal Castelldefels
Projeccions, després de sotme-
tre’s a votació el passat 30 de juny
després d’un encés debat. El
tancament es va aprovar amb els
vots dels partits de l’equip de go-
vern –Movem, PSC, ERC, Sí que
es Pot– i Convergència, i amb els
vots en contra de C’s i PP. 

L’Ajuntament va justificar
la seva decisió per la “complica-
da” situació econòmica que viu
l’empresa, afectada per la cai-
guda de l’activitat en el sector de

la promoció immobiliària arran
de la crisi. D’aquesta manera, ex-
pliquen fonts municipals, el con-
sistori incorpora els actius de
l’empresa –més de 35 milions–,
alleugereix el deute de 18 milions
que tenia i “estalvia” diners. 

Una postura que rebat el
principal grup de l’oposició, el
PP. Manuel Reyes, el seu por-
taveu, titlla de “desvergonyi-
ment” que el govern de la ciu-
tat destini set milions del su-
peràvit que va deixar el seu
partit per “tapar el forat que el
PSC” va provocar a l’empresa. 

Catalunya Ràdio celebra 
la seva festa al Canal Olímpic
HOMENATGE4El Canal Olím-
pic va acollir el passat divendres
15 de juliol la festa de Catalun-
ya Ràdio, que va fer un progra-
ma en directe al recinte.

L’esdeveniment va tenir lloc
des de les 10 del matí fins a les
7 de la tarda, unes hores durant
les quals van desfilar les cares co-
negudes de l’emissora de ràdio.

En el decurs de la festa tam-
bé es van dur a terme actuacions
musicals i moltes altres activitats

que van seguir desenes de per-
sones mentre practicaven caiac,
pàdel surf i altres modalitats es-
portives al recinte olímpic. Ca-
talunya Ràdio també va llogar un
autobús des de Barcelona per
portar espectadors al canal. 

Entre els principals progra-
mes va destacar l’entrevista al se-
cretari general de l’Esport, Ge-
rard Figueras, amb la participa-
ció del director del Canal Olím-
pic, Arseni da Palma.

Exposició | La Castelldefels de fa cent mil anys, en una mostra
Els arqueòlegs Montse Sanz i Joan Daura, de la Universitat de Barcelona, van 

presentar el passat 10 de juliol l’exposició Castelldefels fa cent mil anys, un treball 
que mostra els resultats de les darreres excavacions al municipi i que repassa la seva 
història més llunyana. La mostra és permanent i es podrà visitar els pròxims mesos. 

Redacció
CASTELLDEFELS
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Les guinguetes de la platja
estrenen desfibril·ladors

SALUT4Amb l’arribada de la
temporada d’estiu, el consistori
ha ampliat el projecte de fer de
Castelldefels una ciutat cardio-
protegida amb 13 nous desfi-
bril·ladors instal·lats a les guin-
guetes de la platja.

Els establiments de la platja,
d’aquesta manera, se sumen als
equipaments municipals i es-
portius que ja comptaven amb
aquests aparells. Els llocs de so-
cors de les platges també en te-
nen. Segons el consistori, “Cas-
telldefels afegeix al seu atractiu
turístic i qualitat de les seves ai-
gües costaneres la màxima se-
guretat en cardioprotecció per al
turisme estival”, afirmen fonts
municipals en un comunicat.

L’empresa encarregada d’ins-
tal·lar els desfibril·ladors és
B+Safe. La iniciativa ha estat im-
pulsada per l’Ajuntament i ha
comptat amb la col·laboració
de les guinguetes i els seus tre-
balladors, els quals han rebut
una formació específica sobre
l’ús d’aquests aparells.

Els nous desfibril·ladors són
semiautomàtics i són més fàcils
de fer servir per persones que no
tenen uns coneixements sani-
taris previs.

La idea del consistori, ara,
és seguir-ne instal·lant en tot
el municipi en diverses fases.
La següent seria als cotxes pa-
trulla de la policia local i des-
prés, a les farmàcies.

Amb motiu de la diada de la
Mare de Déu del Carme, patro-
na de pescadors i mariners, Cas-
telldefels va celebrar un any més
la cita festiva ineludible de l’es-
tiu: les Festes del Mar. Del 15 al
17 de juliol el mar va ser el pro-
tagonista d’un programa farcit
amb un ampli ventall d’activitats
per a tots els gustos i públics.

No va faltar el tradicional i
emblemàtic Desembarcament
de Pirates, precedit de la Cerca-
vila de Pirates, el passat dissab-
te 16 de juliol. La comitiva va
arrencar el pas a la plaça de les
Palmeres i va finalitzar al carrer
11, des d’on va començar la re-
presentació del desembarca-
ment. L’espectacle va comptar
amb actors, actrius i figurants  de
l’escola d’arts escèniques Cas-
telldefels Performing Arts.

No va faltar tampoc la mis-
sa solemne en honor a la Mare
de Déu del Carme, patrona de
les festes, a l’església de Can Bou.
Seguidament, es va celebrar la
tradicional Processó que va re-
córrer els carrers dels barris
amb tradició marinera i el cen-

tre de la ciutat fins a arribar al
Club Marítim. Allà la patrona va
embarcar per navegar fins al
Club Nàutic.

El mateix dia es va celebrar
una sardinada popular i a la nit
van haver-hi els tradicionals
focs artificials, seguits del concert
i ball de l’orquestra Moonlight.

ARTESANIA MARINERA
No va faltar, com cada any, el
Mercat del Mar, el qual es va
avançar un dia i va obrir des de
divendres 15 de juliol. S’hi van
aplegar artesans amb productes

relacionats amb la tradició ma-
rinera.

El mercat va tenir lloc al pas-
seig Marítim i va aglutinar altres
activitats paral·leles al llarg dels
tres dies, amb tallers i activitats
infantils i familiars.

LES NOVETATS D’ENGUANY
Una de les novetats d’aquestes
festes va ser la celebració de la
primera edició del Concurs
d’Instagram de les Festes del
Mar 2016 i la primera Trobada
d’Urban Sketchers –dibuixants
amb llapis– de Castelldefels.

Un moment del Desembarcament de Pirates. Foto: Ramon Josa / Ajuntament

Les Festes del Mar exalten la
tradició marinera de la ciutat

Redacció
CASTELLDEFELS

Els nous desfibril·ladors són semiautomàtics. Foto: Ajuntament
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Gavà ha estat el primer munici-
pi que s’ha adherit al Pacte + In-
dústria en l’àmbit català, im-
pulsat per sindicats, agents so-
cials i universitats. El pacte té
com a principal objectiu apro-
fundir en un model de creixe-
ment econòmic socialment in-
clusiu, per una banda, i sosteni-
ble mediambientalment, per l’al-
tra, a més de reduir la taxa d’a-
tur que hi ha en l’actualitat.

L’alcaldessa Raquel Sánchez
va ser l’encarregada de signar l’a-
cord, juntament amb el presi-
dent del Pacte + Indústria, Joan
Trullén, en una trobada que va
tenir lloc al consistori gavanenc.
Tots dos van aposar per impul-
sar un nou model industrial d’a-
cord amb els temps actuals que
impulsi el sector a Catalunya.

Els membres del Pacte + In-
dústria volen tenir una influèn-
cia directa al Parlament de Ca-
talunya per assolir un gran pac-
te nacional en el sector.  

La idea és establir un marc
de consens polític i un full de
ruta a llarg termini mitjançant el
diàleg social.

Amb aquest pacte, segons
els seus integrants, s’enfortirà la
competitivitat de la indústria

catalana i s’afavoriria la innova-
ció i la modernització de les tec-
nologies que s’empren. També
s’impulsarien polítiques de R+D,
programes formatius i es trans-
formarien els processos pro-
ductius, entre altres.

Tot això amb la base de la
sostenibilitat en l’àmbit econò-
mic, social i ambiental, sense
deixar de banda l’ocupació es-
table i de qualitat. 

L’alcaldessa Sánchez, reunida amb el president del Pacte. Foto: Ajuntament

Gavà és el primer municipi català
que s’uneix al ‘Pacte+Indústria’
» Aquesta iniciativa pretén aprofundir en un model de creixement
econòmic sostenible i reduir el nombre de desocupats al territori

Gavà rebrà més sorra per fer
front a la regressió de la platja

MEDI AMBIENT4Després de la
reclamació del Ple el mes passat
per trobar solucions a la re-
gressió de la platja, fa poc es va
conèixer que la ciutat rebrà una
aportació de 40.000 metres cú-
bics de sorra per evitar aquest
fenomen. 

Així ho va confirmar a finals
del mes passat l’Autoritat Por-
tuària i la Demarcació de Costes
del Ministeri de Medi Ambient. 

L’alcaldessa, Raquel Sán-
chez, celebra l’anunci i assegura
que la regressió de la platja és un

fenomen que els preocupa
“molt” i que “s’ha fet més evident
en els últims anys”. 

Segons diversos estudis en-
carregats per la Generalitat i
l’Ajuntament, la regressió de la
platja vindria donada per les
obres d’ampliació del Port de
Barcelona i per la manca d’efec-
tivitat de les mesures correcto-
res adoptades fins ara. 

Sánchez explica que aquesta
aportació es durà a terme a par-
tir d’aquest any i s’anirà fent
efectiva fins al pròxim 2018.

Partal creu que el Brexit pot
beneficiar l’independentisme
XERRADA4El periodista ex-
pert en política internacional i
director de VilaWeb, Vicent
Partal, va oferir fa uns dies
una xerrada en la qual aborda-
va la situació del procés sobi-
ranista a Catalunya. L’acte va
ser organitzat per l’ANC i va te-
nir lloc a la Rambla de Maria de
Casas.

Partal es va centrar a refle-
xionar sobre el futur Estat català
a Europa en un acte que es va
celebrar en el marc del progra-
ma Vespres Estelats de l’ANC.
El periodista va parlar dels “en-

trebancs” que es pot trobar Ca-
talunya per assolir el seu objec-
tiu, però tot i això, es va mostrar
“molt tranquil i confiat”. 

També va parlar de la victò-
ria del Brexit que, segons ell, po-
dria ser “bona” pel futur Estat
català. “La Unió Europea és una
estructura molt flexible que en-
cara els problemes de manera
poc dogmàtica”, va dir. 

Pel que fa a la situació que es
viu a l’Estat espanyol, Partal va
assegurar que comença a pensar
que ens dirigim “cap a uns ter-
cers comicis al desembre”. 

El Phonofestival torna 
a apostar pel talent local

CULTURA4Gavà ha recuperat
enguany la celebració del Pho-
nofestival, tres anys després des
de l’última cita. L’esdeveniment
va tenir lloc el passat 16 de juliol
i té l’objectiu de promoure els
grups musicals locals, a més de
formacions que no són de Gavà,
però sí que ho són alguns dels
seus membres.

Les actuacions d’enguany
van estar encapçalades pel grup
convidat, La M.O.D.A. Al llarg de

la nit van tocar Iceberg, Flames
at Sunrise i The Mower.

L’entrada al Phonofestival
era gratuïta i estava adreçada al
jovent de la ciutat. Enguany, a
més, es va oferir un servei de bar
i restaurant a càrrec de Sunset,
amb l’objectiu de captar més
assistents i tenir més oferta.

El festival es va celebrar en el
marc del programa A Gavà, al
juliol no parem, que impulsa el
consistori.

Equipaments | Es reformaran sis escoles i dos instituts durant l’estiu
Al llarg dels mesos d’estiu el consistori està duent a terme diverses actuacions per millorar infraes-
tructures i serveis, com ara obres de millora a sis escoles de la ciutat. Es faran amb una inversió de

150.000 euros i consisteix a renovar els lavabos, pintar façanes, reparar finestres i millorar les calde-
res. A més, el consistori ha anunciat que Ensenyament invertirà per millorar El Calamot i el Bruguers. 

Redacció
GAVÀ

El consistori reclama mesures per evitar el retrocés de la platja. Foto: Arxiu
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El consistori reclamarà a Aena
la gestió de la franja litoral 

DEMANDA4El consistori ha
anunciat que reclamarà a Aena
assumir la gestió de la franja li-
toral de Viladecans, amb l’ob-
jectiu de retornar a la ciutadania
aquest espai. Es tracta dels te-
rrenys expropiats per Aena fa
una dècada dels càmpings la
Ballena Alegre, Toro Bravo i Fi-
lipines, per construir-hi la ter-
cera pista.

L’objectiu del consistori és re-
obrir aquests espais que des de
fa temps es troben en mans pri-

vades a la ciutadania de Vilade-
cans. En concret, els espais que
vol gestionar el consistori són els
paral·lels a la platja entre la
Murtra i el Remolar.

Amb aquesta demanda, el
consistori vol millorar els ac-
cessos a la platja i garantir la pro-
tecció d’un “espai sensible”. De
fet, l’Ajuntament es fa càrrec
de la conservació de la pineda li-
toral i de l’edifici modernista
de Ca la Pilar, amb un cost anual
de 40.000 euros al consistori.

Reobren al trànsit el 
pont de la carretera de la Vila 
MOBILITAT4Des de principis
de mes el pont de la carretera de
la Vila ha reobert el trànsit de ve-
hicles. La infraestructura ha es-
tat tancada a la circulació durant
deu mesos a causa de les obres
que s’hi estaven fent.

Al llarg dels treballs s’han re-
novat els 500 metres que con-
formen aquest tram, amb l’ob-
jectiu d’oferir un vial millorat
que facilités la mobilitat de via-
nants, ciclistes i vehicles. 

Amb la reforma, la carrete-
ra  ha passat dels vuit als 34 me-
tres d’amplada, amb els quals ha

passat a tenir un carril per a bi-
cicletes més per sentit i voreres
més amples. De moment, però,
el carril bici i les voreres roma-
nen tancades a l’espera de la fi-
nalització completa de l’obra,
que està prevista per la segona
quinzena de setembre, segons
ha informat el consistori.

Ara per ara, l’única renova-
ció acabada i oberta és el pont,
amb el qual s’ha tornat a posar
en marxa el Vilabús que va fins
a la platja (el VB4). L’autobús
funciona cada dia d’estiu fins al
4 de setembre.

El Festival Al Carrer omple la
ciutat de música, dansa i teatre
CULTURA4De l’1 al 3 de juliol
Viladecans va acollir la 27a edi-
ció del festival internacional de
teatre i animació Festival Al Ca-
rrer Viladecans 2016. Al llarg
dels tres dies, els carrers de la
ciutat es van omplir d’un ampli
ventall d’espectacles de circ, ani-
mació, dansa, música i teatre.

Els espectacles estaven pen-
sats per a totes les edats. En-
guany hi ha hagut tres copro-
duccions: la de Cuncurulla amb

la Central del Circ, la Industrial
Teatrera i de Deabru Beltzak. 

Alguns espectacles s’han fet
fora del centre de la ciutat, com
a Cal Xic i el Torrent Ballester.
Enguany, a més, la plaça Pri-
mus, al nucli antic del munici-
pi, s’ha sumat al festival i es pre-
veu que s’incorpori en les prò-
ximes edicions.

Els organitzadors han cele-
brat l’èxit de les actuacions i
d’assistència de públic.

Ciutadania | Més de mil persones participen en el PAM
Més d’un miler de persones han participat en la consulta sobre un total de 
51 mesures per definir el Pla d’Actuació Municipal (PAM) que va proposar 

l’Ajuntament. Les que han rebut més suport han estat les relacionades amb 
polítiques socials i d’igualtat, qualitat democràtica, transparència i bon govern. 

Riera de Sant Climent. Foto: Arxiu

Tot i que el Ple del gener acor-
dava per unanimitat liberalitzar
els serveis funeraris a Viladecans,
el canvi encara no s’ha fet efec-
tiu. Davant d’això, l’Associació
Esfune ha presentat una ins-
tància que reclama adequar l’or-
denança municipal d’aquests
serveis a la legalitat vigent. 

Segons l'associació, l'Ajun-
tament actua amb “manca de
transparència” en aquest àmbit
i alerta que els usuaris del servei
paguen sobrecostos –una mit-
jana, diu, de 1.150 euros–. 

L’entitat també denuncia el
“monopoli” funerari de l’em-
presa Àltima, el qual “impossi-
bilita l’entrada de nous opera-
dors que ofereixin preus més
econòmics a la ciutat”. Esfune,
a més, lamenta que al web mu-

nicipal no apareguin els preus
dels serveis de l’empresa. 

Si no s’aclareixen aquests
aspectes, Esfune amenaça de
portar el consistori davant la
Fiscalia Anticorrupció perquè,
diu, s'hi poden amagar “altres in-
teressos”. 

Davant de les acusacions, el
consistori ha avançat a Línia
Mar que l’Ajuntament “actua-
litzarà els serveis funeraris molt

aviat”. “La nova ordenança està
gairebé enllestida i es trasllada-
rà al Ple per tal de debatre-la i
trobar el consens de tots els
grups polítics”, diuen. 

Pel que fa a la informació so-
bre el tanatori, l’Ajuntament
apunta que és pública a la pàgina
web de l’empresa. Al web muni-
cipal “hi ha la informació sobre els
serveis que ofereix el cementiri”,
aclareixen des del consistori. 

El serial pels serveis funeraris segueix endavant. Foto: Arxiu

Amenacen amb denunciar el
consistori pels serveis funeraris
» Esfune exigeix a l’Ajuntament que actualitzi l’ordenança municipal
d’aquest sector mentre fonts municipals asseguren que es farà aviat

Neus Marmol
VILADECANS
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Segons dades del centre d’estu-
dis fDI Inteligence, vinculat al
prestigiós periòdic Financial Ti-
mes, el Prat és la ciutat d’entre
50.000 i 150.000 habitants que
més inversió estrangera ha atret
els darrers quatre anys a tota la
península Ibèrica. 

FDI assegura que la ciutat es
beneficia de la seva proximitat a
la Zona Franca i que “basa la
seva força” en el fet que és un
“centre de transport aeri, ferro-
viari i de transport marítim”. 

L’estudi de l’FDI ha dividit les
ciutats d’Espanya i Portugal en
tres categories: grans –amb una
població de més de 400.000 ha-
bitants–, mitges –entre 400.000
i 150.000– i petites –de 150.000
a 50.000–, situant-se el Prat en
aquesta darrera categoria.

Aquest estudi coincideix en el
temps amb l’anunci de l’arriba-
da definitiva d’Amazon al mun-
cipi. L’empresa preveu obrir la
tardor de l’any que ve el seu
centre logístic més gran del con-
tinent, que tindrà 60.000 metres
quadrats. “Estic segur que aques-
ta inversió beneficiarà l’economi
local, generant nous llocs de fei-
na”, explica Fred Patje, director
general d’operacions d’Amazon
a Espanya. En concret, l’empre-

sa preveu generar 1.500 llocs de
feina amb l’obertura. 

Segons ha afirmat l’empresa,
es preveu que els nous llocs de
feina siguin “de qualitat i diver-
sos”. Pel que fa als rumors i in-
formacions que alerten de la
precarietat laboral d’Ama-
zon –una inquietud que els sin-
dicats ja van expressar a Línia
Mar–, l’empresa assegura que els
contractes tindran “salaris ele-
vats” dintre del sector. 

Amazon ha confirmat definitivament que s’instal·larà al Prat. Foto: Amazon

El Prat és la ciutat petita que
rep més inversió estrangera
» L’arribada ja confirmada d’Amazon, entre altres, la situa al 

capdamunt del rànquing d’Espanya i Portugal elaborat per l’FDI

La moció per evitar l’enderroc
de l’Artesà no prospera

POLÈMICA4El 6 de juliol la
Plataforma Salvem l’Artesà va
presentar una moció al Ple en
defensa de la rehabilitació de
l’emblemàtic teatre i a favor
d’un procés participatiu ciutadà.
Actualment, el Teatre Artesà
està pendent d’enderroc i d’un
projecte de construcció d’un nou
edifici a càrrec dels arquitectes
Bosch-Forgas.

El text, però, no va tirar en-
davant, ja que l’equip de go-
vern (ICV-EUiA i PSC) i el PP va
votar-hi en contra. C’s i Se Pue-

de es van abstenir. La moció no-
més va comptar amb els vots a
favor d’ERC, CDC, Guanyem i els
dos regidors no adscrits.

L’Ajuntament va presentar
una diagnosi, tant funcional
com estructural, que determi-
nava que no hi havia “cap ele-
ment que no hagi de ser substi-
tuït”. La plataforma denuncia “la
manipulació del consistori en as-
segurar que l’enderroc és ne-
cessari”, per la qual cosa ha ela-
borat un manifest al qual s’han
adherit 3.000 persones. 

Condemna en ferm pels
morts de l’amiant  a la ciutat

JUSTÍCIA4El Tribunal Suprem
ha ratificat la condemna a l’em-
presa Honeywell Friction
SA –antiga Jurid Iberica SA i ac-
tual Federal Mogul– per les
morts i malalties d’extreballa-
dors exposats a l’amiant a les fà-
briques del Prat i de la Zona
Franca. L’empresa suma ja set
sentències per incomplir la nor-
mativa en prevenció de riscos
per exposició a l’amiant.

La darrera resolució judicial
ha desestimat el recurs presen-
tat per la companyia contra la
sentència del Tribunal Superior

de Justícia de Catalunya (TSJC),
el qual l’havia condemnat a abo-
nar la pensió de viudetat a la
dona d’un antic treballador mort
per asbestosi, una malaltia pul-
monar causada per la inhalació
de fibres d’amiant.

Honeywell acumula des de fa
temps reiterades sentències que,
segons la CGT Catalunya, rea-
firmen que els treballadors “van
estar exposats durant dècades a
l’amiant sense cap protecció,
sense mascaretes, sense la roba
adequada i amb una ventilació
deficient”, entre altres.

Sant Pollín o els Sanfermines
cent per cent pota blava

FESTES4La ciutat ha celebrat un
any més la Festa de Sant Pollín,
que enguany arribava a la seva
vuitena edició. Sant Pollín és
una recreació del San Fermín,
però amb una cercavila amb un
pollastre pota blava com a pro-
tagonista. La festa està organit-
zada per la colla de diables local
i compta fins i tot amb el txupi-
nazo i un correfoc final.

En aquesta edició, com a no-
vetat, s’ha sumat a l’esdeveni-

ment l’Associació de Gastrono-
mia i Turisme (AGT). D’aques-
ta manera, segons diuen els or-
ganitzadors, s’incentiva la par-
ticipació del públic adult i, a
més, es dóna impuls als pro-
ductes de la gastronomia local
pratenca,  com són el pollastre
pota-blava i la Carxofa Prat, en-
tre altres. Els estands es van
ubicar al Fondo d’en Peixo. A
més una vintena de locals van
participar en la Ruta del Pintxo.

Educació | Els millors estudiants de Batxillerat del municipi
Alícia García, de l’institut Ribera Baixa; Maria Rey, de l’institut Salvador Dalí; i Ana Martínez, 
de l’institut Estany de la Ricarda, han estat les tres alumnes del Prat amb les millors notes de 
Batxillerat. Totes tres han coincidit amb la mateixa qualificació final: un 9,67. Ana Martínez, 

a més, ha estat l’estudiant que ha aconseguit la millor nota al Prat a la selectivitat: un 8,6.

Redacció
EL PRAT

Concentració de la plataforma davant de l’Artesà. Foto: Salvem l’Artesà
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MEDI AMBIENT4Fa uns dies
l’associació ecologista Depana va
presentar una queixa al Síndic de
Greuges amb la qual demanaven
aclarir alguns aspectes sobre la
tramitació, la gestió i el control
de les activitats de caça al Delta
del Llobregat.

Segons Depana, hi ha una
“manca de transparència” i les
autoritzacions de caça no es po-
den consultar, ja que “no es fan
públiques”. Entre l’any passat i
enguany, l’associació ecologista

ha presentat diversos recursos
en aquest sentit i no ha rebut res-
posta per part de la Generalitat.

Els ecologistes, a més, han
denunciat a la Comissió Europea
suposades vulneracions de les di-
rectives comunitàries. Creuen
que al Delta no s’estan tenint en
compte els criteris científics i d’a-
valuació ambiental requerits en
els espais naturals protegits. De-
pena denuncia que aquesta
manca de control està afectant
negativament les espècies.

Aena s’ha compromès a mesurar
el soroll dels avions a les zones
habitades de Gavà afectades pel
gir a mar que fan els avions du-
rant aquest mes. D’aquesta ma-
nera es podrà determinar l’im-
pacte acústic real que suposen
els sobrevols per aquella zona.

Aquesta campanya respon a
la demanda que va fer l’Ajunta-
ment a principis d’any, quan va
detectar que els mesuraments
realitzats a la zona de pisos de la
platja limítrofa amb Viladecans
eren erronis. Per aquest motiu,
al llarg d’aquest mes també s’es-
tà tornant a mesurar l’impacte
acústic en aquesta àrea.

L’alcaldessa Raquel Sánchez
ha celebrat la iniciativa, ja que,
diu, “permetrà saber l’impacte
real dels sobrevols en mesos de

màxima capacitat de l’aeroport”.
Sánchez també va fer arribar
una carta a la directora de Pla-
nificació i Medi Ambient d’Aena,
Amparo Brea, en la qual li de-
manava que les dades “es pre-
sentin comparativament en
temps i ubicació, per tal de po-
der detectar fàcilment qualsevol
irregularitat o errada”. 

En la missiva, l’alcaldessa
mostrava, a més, el seu rebuig
frontal a l’ús de la tercera pista,

després que la matinada de l’11
de juliol aterressin tres avions.

MESURES PAL·LIATIVES
Per la seva banda, Castelldefels
ha demanat mesures pal·liatives
de l’impacte acústic després de
conèixer que, un cop finalitza-
da la temporada d’estiu, l’aero-
port té previst usar 3 o 4 dies la
pista principal com a pista úni-
ca. Això comportarà el sobrevol
d’avions a la ciutat.

Castelldefels tem l’impacte acústic després de l’estiu. Foto: Ajuntament

Aena es compromet a mesurar el
soroll dels avions a pisos de Gavà
Redacció
BAIX LLOBREGAT

Ecologistes demanen regular
la caça al Delta del Llobregat

Fins al pròxim 30 de juliol, els in-
teressats i interessades a treba-
llar als establiments del futur ou-
tlet de Neinver a Viladecans po-
dran presentar les seves candi-
datures. En total hi ha 1.300
llocs de treball, als quals es pot
aplicar des del formulari web
de The Style Outlets.

El centre comercial obrirà a la
tardor, segons preveu el grup
Neinver. Un cop hagi finalitzat el
procés d’inscripció a les candi-
datures laborals, el 15 de setem-
bre Neinver organitzarà un fò-
rum de feina. L’objectiu de l’es-
deveniment és posar en contac-
te les empreses que s’instal·laran
a l’outlet i els candidats i candi-
dates a les ofertes de feina.

PREPARANT CANDIDATS
A Viladecans, el consistori ha dut
a terme durant més d’un any una

formació adreçada a 140 perso-
nes en situació d’atur a la ciutat
per preparar-les amb més habi-
litats i competències en el sector
d’activitats comercials. D’aquesta
manera, segons creu l’Ajunta-
ment, aquestes persones po-
dran optar més fàcilment a un

dels llocs de treball de Neinver
en el fòrum de setembre.

Tanmateix, aquest outlet ha
despertat la inquietud dels co-
merciants de la zona, que veuen
com una altra nova superfície co-
mercial pot posar en perill la seva
activitat i endur-se clients. 

Imatge digital del futur outlet de Viladecans. Foto: Neinver

El futur outlet de Viladecans 
ofereix 1.300 llocs de feina

Gavà | Iguana Grup renova el disseny de les guinguetes
Iguana Grup ha engegat la temporada d’estiu amb set establiments 
més a Gavà, els quals han estrenat imatge. Ara són de fusta, substituint els
metàl·lics que hi havia abans, amb l’objectiu d’apostar per una imatge 
“més mediterrània i acollidora”, segons diuen des de l’empresa. 

Redacció
VILADECANS

Lleure | Promouen el turisme escolar al Baix
El Consorci de Turisme ha organitzat diverses jornades amb les quals ha donat a conèixer

punts turístics de la comarca a docents del Baix. Han consistit en diversos viatges per visitar
espais com  la Colònia Sedó d'Esparreguera, el Parc Arqueològic Mines de Gavà i el Canal

Olímpic de Castelldefels, entre altres, amb l’objectiu de promoure el turisme escolar.

Comerç

GAVÀ4Els veïns i veïnes del
carrer de Gaudí han reclamat re-
centment el trasllat dels para-
distes del mercat setmanal dels
dimarts perquè els causen “pro-
blemes de mobilitat”.

Segons els veïns, els estands
ubicats en aquest carrer impe-
deixen la circulació de vehicles
en el tram entre la Rambla i el
carrer de Sant Isidre. 

ERC de Gavà ha donat suport
a la queixa veïnal i proposa tras-
lladar les parades del carrer de
Gaudí a la plaça de Batista i

Roca, actualment desocupada.
Aquesta plaça havia allotjat de
manera provisional el mercat
municipal Mercagavà durant les
obres de remodelació de la nova
seu, però des de fa temps ja es-
tan enllestides.

L’equip de govern de l’A-
juntament no va fer tirar enda-
vant la demanda, ja que, segons
el consistori, “hi ha paradistes
que no hi estan d’acord”. Da-
vant d’això, ERC de Gavà la-
menta que “aquesta petició veï-
nal quedi desatesa”.

Veïns de Gavà reclamen
reubicar el mercat setmanal

ERC volia reubicar les parades a la plaça de Batista i Roca. Foto: Google Maps

Depana denuncia afectacions negatives a les espècies. Foto: Depana
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Fomentar una correcta recollida
dels residus. Aquest és l’objectiu de
la campanya Jo reciclo la meva
ciutat que l’Àrea Metropolitana
de Barcelona (AMB) ha impulsat
amb 28 dels 36 municipis metro-
politans. A diferència d’anteriors
iniciatives, aquest cop la feina de
sensibilització es fa a través de la
interacció directa amb els ciuta-
dans. Concretament, 144 infor-
madors repartits arreu del territo-
ri, al costat de contenidors de re-
collida selectiva, informen els veïns
de com poden millorar els seus hà-
bits de reciclatge.

La campanya va començar al
maig s’acabarà al novembre i
compta amb la col·laboració dels
ajuntaments dels 28 municipis im-
plicats i el finançament d’Ecoembes
i Ecovidrio. El pressupost total de la
iniciativa és d’1,2 milions d’euros.

OBJECTIU 2020
La meta de Jo reciclo la meva ciutat
és augmentar els nivells de recolli-
da selectiva a l’àrea metropolitana,

després que aquests s’hagin es-
tancat entorn del 30%.  L’objectiu de
l’AMB és arribar a una mitjana del
50% el 2020, tal com estableixen les
darreres directives europees.

De fet, la taxa de reciclatge als
municipis de l’àrea metropolitana
és del 80%, però encara es llencen
molts residus erròniament al con-
tenidor gris de resta. Això obliga
l’AMB a separar-ho després co-
rrectament per fraccions, la qual

cosa implica una despesa molt
més alta que la que suposaria una
correcta recollida d’inici.

No és la primera vegada que
l’AMB porta a terme una campan-
ya d’aquestes característiques. A fi-
nals del 2014 es va fer una prova pi-
lot al districte de Sant Martí, a Bar-
celona, en què la tasca dels infor-
madors va aconseguir una millora
de 7 punts en les taxes de reciclat-

ge a la zona, després d’informar
més de 18.000 persones.

Abans, entre l’agost de 2013 i el
març de 2014 l’ens metropolità
també va optar per la figura dels in-
formadors, però en aquella ocasió
als supermercats. Allà, es va acon-
seguir informar 296.000 persones,
aproximadament el 10% de la po-
blació dels municipis de la cam-
panya.

CALENDARI
Durant tot el juliol i fins al 13 de se-
tembre, els equips d’informadors
porten a terme la tasca de sensibi-
lització a Badalona, mentre que el
4 i el 5 de juliol ho han fet al Prat de
Llobregat.

D’altra banda, a l’agost la cam-
panya s’aturarà i es reprendrà al se-
tembre. Del 14 al 19 de setembre
els informadors seran a Gavà, el 19
i el 20 a Ripollet, del 26 al 29 a Sant
Adrià de Besòs i a partir del 28 de
setembre i fins al 10 d’octubre a Vi-
ladecans. Per últim, del 13 al 24 d’oc-
tubre, les parelles d’informadors es
desplaçaran fins a Santa Coloma de
Gramenet, entre altres.

Tot plegat, amb l’objectiu d’aug-
mentar la mitjana de recollida se-
lectiva un 20% en quatre anys.

Reciclar més, reciclar millor
» L’Àrea Metropolitana de Barcelona impulsa la campanya Jo reciclo la meva ciutat

» A través de la proximitat es vol sensibilitzar els veïns envers els beneficis del reciclatge

OCUPACIÓ4Més enllà de fo-
mentar una correcta recollida se-
lectiva de residus, la campanya  Jo
reciclo la meva ciutat també ha per-
mès la contractació de 144 per-
sones que es trobaven en situació
d’atur de llarga durada. Totes elles
han estat contractes com a infor-
madors, una feina que desenvo-
luparan durant quatre mesos.

A l’hora de formar les parelles
d’informadors, l’AMB ha tingut en
compte la realitat sociològica de
cada municipi. Per exemple, entre
els 144 treballadors contractats hi
ha representants de les diverses èt-

nies que viuen a l’àrea metropoli-
tana de Barcelona. 

L’objectiu és que en les zones
amb més percentatge de nou-
vinguts, l’informador i el ciutadà
pertanyin a la mateixa cultura,
per tal de transmetre el missatge
de la campanya de forma més
efectiva, ràpida i propera.

Un missatge que, més enllà
d’oferir informació sobre la co-
rrecta recollida de residus, també
vol desmuntar falsos tòpics, com
aquell que diu que tots els residus
que es llencen als contenidors
van a parar al mateix lloc.

Feina per a 144 persones

La prova pilot va

augmentar un 7% el

reciclatge a Sant Martí 

Redacció
BAIX LLOBREGAT

Tot i que moltes persones ja reciclen, gran part d’elles encara no fan una bona recollida selectiva de residus. Fotos: Arxiu 

Serveis
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“Al final tot va al mateix camió”.
Aquest és un dels arguments més re-
petits per part d’aquelles persones
que desconfien del reciclatge i que,
per tant, encara no fan una recollida
selectiva de residus a partir de la bros-
sa que generen a casa seva.

Alhora, és un dels falsos tòpics
que l’Àrea Metropolitana de Barce-
lona (AMB) vol trencar amb la cam-
panya Jo reciclo la meva ciutat, en
col·laboració amb Ecoembes i Eco-
vidrio, que va començar al maig i aca-
barà el novembre. En aquest cas, el
tòpic es pot trencar fàcilment. I és que
hi ha camions de recollida de residus
que tenen dos espais separats al seu
interior i fan el mateix trajecte per es-
talviar recursos. 

Un cop els vehicles arriben a la
planta de gestió de residus corres-
ponent, descarreguen l’interior de
cada compartiment en diferents lí-
nies de tractament. Per a qui enca-
ra tingui dubtes, les plantes on es ges-

tionen aquests residus es poden vi-
sitar gratuïtament.

IMPOSTOS I FEINA
D’altra banda, hi ha persones que re-
butgen la recollida selectiva argu-
mentant que ells ja paguen els seus
impostos. En aquest sentit, les taxes
baixes de reciclatge provoquen que
a les plantes de gestió es faci un do-
ble circuit manual per millorar la se-
paració de residus. Així doncs, com
millor sigui la selecció que cadascú
faci a casa seva, menys temps i re-
cursos caldrà invertir a les plantes,
amb la qual cosa es podran destinar
els diners dels impostos a altres be-
neficis socials per a la comunitat.

Més enllà dels impostos, també
hi ha qui argumenta que una millor
recollida selectiva per part de la ciu-
tadania comporta la pèrdua de llocs
de treball a les plantes. En aquest cas,
cal deixar clar que el reciclatge ge-
nera llocs de feina en els diversos
punts del teixit industrial que inter-
venen en la recollida selectiva. 

A més, una recollida més eficient
a les llars faria possible destinar els tre-
balladors a feines logístiques menys

dures i més agradables a les plantes.
Així mateix, també és fals el tòpic que
assenyala les empreses de gestió de
residus com a beneficiàries del reci-
clatge, ja que Ecoembes i Ecovidrio
són entitats sense ànim de lucre. 

De la mateixa manera, és fals que
la recollida selectiva només benefi-
ciï els fabricants dels envasos. I és que
aquests financen la recollida a través
d’un impost.

PETITS GESTOS
Tot i que els tòpics que afecten la but-
xaca i l’economia familiar són els més
estesos, també cal trencar aquells
que moltes persones fan servir com
una autojustificació. “No tinc espai a
casa”, per exemple. Actualment, això
ja no pot servir d’excusa, tenint en
compte la facilitat de trobar cubells
compactes amb diferents compar-
timents per al reciclatge.

D’altra banda, també hi ha qui diu
que li fa mandra reciclar i també qui
assegura que es fa un embolic. La res-
ponsabilitat que tenim com a ciuta-
dans i l’assessorament que ofereixen
els Ajuntaments ho desmenteixen.
No hi ha excusa que valgui.

Trencant tòpics
» La desconfiança envers el reciclatge, principalment per raons econòmiques, està molt estesa

» La campanya de l’AMB Jo reciclo la meva ciutat també se centra a combatre falsos mites

COOPERACIÓ4La campanya
Jo reciclo la meva ciutat s’emmarca
dins l’estratègia de polítiques de sos-
tenibilitat impulsades per l’AMB.
En aquest cas, l’ens metropolità
compta, a més, amb la col·laboració
d’Ecoembes i Ecovidrio.

En el cas d’Ecoembes, és una or-
ganització sense ànim de lucre que
es dedica a la recuperació d’envasos
a tot l’estat espanyol. El seu objec-
tiu és que les taxes de recollida se-
lectiva augmentin cada any, per
convertir l’estat en una potència eu-
ropea en aquest àmbit.

D’altra banda, Ecovidrio centra
la seva tasca en el reciclatge de vi-
dre a l’estat espanyol, amb la meta
de preservar el medi ambient i con-
tribuir a un desenvolupament sos-
tenible. Tot plegat, a través d’un ser-
vei públic, sense ànim de lucre,
gratuït i universal per als ciutadans.

Una col·laboració, doncs, que
parteix d’objectius comuns per arri-
bar a una meta ambiciosa.

Junts per la sostenibilitatRedacció
BAIX LLOBREGAT

Les taxes baixes de reciclatge provoquen que a les plantes de gestió s’hagi de fer un doble circuit de selecció de residus. Foto: Ecoembes

Serveis
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En poc més de 48 hores, la pilo-
ta tornarà a rodar a la comarca.
AE Prat, CF Gavà i UE Castell-
defels estan a punt d’iniciar el
curs amb la primera ronda de la
Copa Catalunya, la primera com-
petició oficial del curs.

EL PRAT VISITA LA VERNEDA
Els potablava, flamant equip de
Segona B, estrenaran la seva
condició contra uns vells cone-
guts, el Júpiter. L’equip de Pedro
Dólera va tornar a la feina dilluns
de la setmana passada i dissab-
te viatjarà fins a Barcelona per
estrenar-se en competició oficial
a les 7 de la tarda al Municipal de
la Verneda. Serà la primera ve-
gada que es podrà veure en ac-
ció les cares noves de l’equip,
Forgas, Montoro, Prior, Poves,
Óscar Muñoz, Padilla, Dot o
Pluvins, entre d’altres.

El rival dels pratencs ha per-
dut diversos homes claus de la
temporada passada, com els da-
vanters Kuku i Josu, el porter Un-
zué o el mig centre Santolalla.

Sigui quin sigui el resultat, els
de Pedro Dólera tenen dues ci-
tes més marcades en vermell al
calendari. La primera serà la
disputa de la segona edició de la
Copa Baix Llobregat –al muni-
cipal de Cornellà entre el 9 i el 13
d’agost– i l’inici de la lliga, que
serà a la Ciutat esportiva de Pa-
terna contra el València Mesta-
lla el dia 21 del mes que ve. 

Pel que fa al vessant institu-
cional, divendres passat el club va

celebrar la seva assemblea gene-
ral ordinària, en la qual es van
aprovar els comptes del curs pas-
sat, es va donar el vistiplau al pres-
supost per a aquesta temporada i
es van acordar els preus dels abo-
naments i la celebració de dues
jornades econòmiques en partits
al Sagnier aquesta temporada.

DIES INTENSOS A GAVÀ
Abans-d’ahir va ser un dels dies
més importants de la història
del  Gavà. Durant l’assemblea
de socis es va votar la conversió
del club en societat anònima es-
portiva –amb 21 vots a favor, 16
en contra i 4 abstencions–, de
manera que aquest procés co-
mençarà en els pròxims mesos. El
club també ha estrenat nova web.

Esportivament, els blaugrana,
novament a les ordres de Juanma
Pons, seran els encarregats d’en-
gegar la temporada amb el primer
partit de Copa a la Bòbila contra
l’Espanyol B demà passat a dos
quarts de nou del vespre. D’a-
questa manera, l’afició es retro-
barà amb l’equip i podrà veure els
nous fitxatges per al curs 2016-17.

L’agost del Gavà, però, serà
d’allò més intens. Els partits d’u-
na nova edició del torneig dels
Històrics –contra Júpiter i Mon-
ta en la primera ronda–, la sego-
na edició de la Copa del Baix Llo-
bregat –en principi contra el
Santfeliuenc i el Castelldefels– i
el debut a la lliga contra un ex-
Primera divisió, l’Hèrcules, el
dia 21 d’agost.

TORNA EL CASTELLDEFELS
El tercer equip de la comarca
amb un estiu mogut és la UE
Castelldefels, que torna a Terce-
ra divisió. Abans, però, els de
Miki Carrillo afrontaran la pri-
mera ronda de la Copa diumen-
ge a les 7 de la tarda als Canyars
contra el CF Badalona.

El calendari dels grocs des-
prés d’aquest matx serà molt
semblant al del Gavà. Histò-
rics –de nou contra el Badalona
i contra el Sant Andreu– i Copa
Baix Llobregat –contra Gavà i
Santfeliuenc– seran els últims
tests abans de l’inici de la lliga, el
21 d’agost als Canyars contra
l’AEC Manlleu.

Els potablava vestiran aquesta samarreta el curs 2016-17. Foto: AEP

Prat, Gavà i Castelldefels, a punt
per jugar la Copa Catalunya
» La competició oficial arrenca d’aquí a exactament dos dies

» El Gavà estrena web i es converteix en societat anònima esportiva

Castillejo, plata europea 
de mitja marató per equips

VILADECANS4Carles Castillejo
afronta amb optimisme els seus
quarts Jocs Olímpics de Rio.

El fondista viladecanenc va
coronar-se subcampió de mitja
marató per equips en el cam-
pionat d’Europa que es va dis-
putar a Amsterdam durant el cap
de setmana del 9 i el 10 d’aquest
mes. Castillejo va ser el vuitè en
la classificació individual, sent el
millor dels representants de l’e-
quip espanyol, amb un temps d’1
hora, 3 minuts i 52 segons. Els al-
tres components del conjunt es-

tatal van ser Jesús España i Ayad
Lamdassem. Quan els atletes
van creuar la meta, els jutges van
donar la victòria en la categoria
per equips a la selecció espan-
yola, però després d’una revisió
es va confirmar que el triomf co-
rresponia a Suïssa.

Des de fa unes setmanes, l’a-
tleta continua immers en la seva
preparació per a la cita brasilera.
Castillejo disputarà la marató a
Rio per segon cop en la seva tra-
jectòria als Jocs, després d’haver-
ho fet a Londres fa quatre anys.

La relació entre CB Prat i 
la Penya seguirà un curs més
EL PRAT4Canvi de rumb per
deixar les coses com estaven fins
ara. El CB Prat continuarà sent l’e-
quip vinculat al Joventut de Ba-
dalona, segons va informar l’Es-
portiu el passat cap de setmana.

Tot i que a priori els dos
equips havien decidit posar el
punt final a la seva relació de 12
temporades, la necessitat mútua
ha portat les dues parts a re-
prendre la seva relació, de ma-
nera que, com a mínim per un
curs més, diferents joves talents
verd-i-negres passaran pel pa-
velló Joan Busquets.

D’aquesta manera, noms com
Sergi Costa, Oscar Amo, Te-
rrence Bieshaar o Xabier Ló-
pez-Arostegui –que ja va jugar al
club el curs passat– se sumaran
a la plantilla que un cop més di-
rigirà Roberto Sánchez.

Fins ara, el club ha anunciat
la continuitat del capità Àlex
Ros, el retorn del vigatà Pep Or-
tega, les renovacions d’homes
com Gerbert Martí, Toni Baena,
Xavi Giménez o Victor Láinez i
la incorporació de Xavi Moix,
que l’any passat jugava al filial
del Barça Lassa.

Gavà | Marc Alcalá guanya el campionat estatal de 1.500 metres
El futur de l’atletisme de mig fons passa per Gavà. L’atleta del FC Barcelona Marc Alcalá es va

coronar campió de 1.500 metres en els campionats d’Espanya d’atletisme que es van disputar el
cap de setmana passat a Gijón. El gavanenc va aturar el cronòmetre en tres minuts i 51 segons 

i va poder derrotar algunes de les grans figures de l’actualitat com Ilias Fifa o Adel Mechaal.

Redacció
BAIX LLOBREGAT
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AGENDA MENSUAL
AVUI DIMECRES 27 DE JULIOL
19:00 Hora del medi ambient: Rescatem una tor-

tuga!, a càrrec del Centre de Recuperació d'A-
nimals Marins. Lloc: Biblioteca a la platja Car-
me Romaní.

DIVENDRES 29 DE JULIOL
22:00Màgia Club amb Raphael Capri, un dels
millors mags del país. Capri ha representat els
seus espectacles als millors teatres de Cata-
lunya. Lloc: Jardí del Museu.

DIUMENGE 7 D’AGOST
11:00 Visita guiada al refugi antiaeri de la
Rambla de Gavà. Preu de la visita: 4 euros (2,50
euros, entrada reduïda). Durada: una hora i
mitja. Cal fer inscripció prèvia al 93 263 96 10.
Lloc: Museu de Gavà.

AVUI DIMECRES 27 DE JULIOL
22:00Cinema a la fresca:Hotel Transilvània 2. Des-
tinataris: Tothom. Organitza: Ajuntament
de Viladecans. Lloc: Escola Marta Mata (C/ de
Can Tries, 2).

A PARTIR DE L’1 D’AGOST
Matí-Tarda XIII Concurs de poesia Espejo de Vi-

ladecans. Poden participar totes les persones
que ho desitgin amb un poema no premiat
en altres concursos. Es pot participar fins al
7 d’octubre. Lloc: Fundación Espejo.

DIVENDRES 29 DE JULIOL
21:30 Cinema a la fresca, Buscando a Nemo. Or-
ganitza: Pla d'Actuació Sant Cosme i Inter-
venció Comunitària Intercultural ICI. Entra-
da gratuïta. Lloc: carrer Riu Anoia/ Riu Car-
dener.

DISSABTE 30 DE JULIOL
08:00 Mercat de Pagès del Prat de Llobregat. Ho-
rari: de vuit del matí a dues del migdia. Or-
ganitza: Ajuntament i col·labora el Consor-
ci del Parc Agrari. Lloc: Plaça de Pau Casals.

6 I 7 D’AGOST
Matí-Tarda 1a Prova del circuit de vòlei platja
SVATOUR 2016.  Lloc: Platja de Castelldefels
entre el carrer 5 bis i el carrer 7.

CASTELLDEFELS EL PRAT ESPORTSVILADECANSGAVÀ

Exposició col·lectiva de les obres fi-
nalistes i guanyadores de la 33a edi-
ció del concurs nacional de fotografia
Pratimag organitzat per l'Agrupació Fo-
togràfica Prat. Lloc: Jardins de la Pau.

Exposició col·lectiva:
‘Pratimag 2016’
Fins al 31 de juliol

De deu de la nit a dues de la matina-
da el Jardí del Museu de Gavà esde-
vindrà un escenari on pujaran grups de
música locals. 

Espai Chillout. Concerts 
de grups locals

Ds. 30 de juliol a les 22:00

El barri de Baixador celebra les seves
festes aquest dissabte, 30 de juliol. La
jornada començarà amb activitats es-
portives i nàutiques i a la tarda hi hau-
rà tallers, un sopar, concerts... 

Festes del barri 
de Baixador 2016
Ds. 30 de juliol tot el dia

Un recorregut per un segle d'esports
i esportistes de Viladecans. Es podrà
veure fins al 31 de juliol. Lloc: Museu
de Viladecans.

Exposició: ‘100 anys 
d'esports a Viladecans’

Fins al 31 de juliol
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